
تجلی امید در دل کویر

تیم ربیعی؛ قوی تر از گذشته
مس رفســنجان مســابقات فصل گذشــته لیگ برتر فوتبال کشــور را با کســب رتبه ششــم که مقام قابل توجهی اســت، به پایان رســاند اما خریدهای چند هفته اخیرش 

نشــان می دهــد برای فصــل بعدی به پروازی بلندتر می اندیشــد.

بــرای تیمــی کــه دو ســال پیــش برای 
اولیــن بــار لیــگ برتــری شــد، ابقــا در 
ایــن لیــگ بــه شــکلی آبرومندانــه 
و ارتقــا تــا رتبــه ششــم در فصــل 
ــه حســاب  ــی ب دوم دســتاوردی عال
می آیــد امــا محمــد ربیعــی بــدش 
نمی آیــد همــان طــور کــه در لیــگ 
بیســت و یکــم تیمــش در مقاطعــی 
از فصــل تــا کســب رتبــه چهــارم 
جــدول و بــه تبــع آن رســیدن بــه 
مجــوز آســیایی بســیار نزدیــک شــد، 
ایــن بــار ایــن مقــام را بــه دســت 

بیــاورد. 
درســــــــــــت اســت کــه جـــــــــــــــــام 
باشــگاه های آســیا در ســال 2023 
ز  ا بعــد  مــا  ا ر نمی شــود  برگــزا
اینکــه ایــن رقابت هــا دوبــاره بــه 
جریــان بیفتــد، چهــارم شــدن مــس 
رفســنجان می توانــد از پایه هــا و 
دلایــل انتخــاب ایــن تیــم توســط 

فدراســیون و معرفــی اش به عنــوان 
یکــی از چهــار نماینــده ایــران بــه 
AFC« باشــد؛ بخصــوص اگــر  «
ســهمیه ســنتی شــده ســال های 
اخیــر مــا کــه »2+2« اســت، یــک 
بــار دیگــر بــرای مــا اجرایــی شــود.

 
یک زوج تهاجمی مسن

ســرمربی جــوان »مــس« نــه تنهــا 
گادوین منشــا، آقای گل نیجریه ای 
و نــام آشــنای فصــل پیــش لیگ برتر 
و محســن آذرپــاد یکــی از بهتریــن 
پاســورهای آن فصل را حفظ کرده، 
بلکــه خریدهــای جالــب و قابــل 
تأملــی داشــته کــه نمی تواننــد بــر 
کیفیــت تیــم وی بی تأثیــر باشــند. 
حامــد لــک، ســنگربان هــر دو فصل 
گذشــته ســرخ های تهرانی، فرشــید 
باقــری  هافبــک پیشــین اســتقلال 
ــی،  و همچنیــن محمدمهــدی محب
ایمــان ســلیمی و مرتضــی منصوری 
مردانی هســتند که در فصل پیش 
رو پیراهــن مــس را بــرای اولیــن بــار 

بــر تــن خواهنــد کــرد. 

بــه آنهــا بیفزاییــد لوســیانو پریــرای 
38 ســالگی  برزیلــی را کــه در 
فــق  مو ن  گلــز یــک  ن  همچنــا
اســت و پــس از چنــد ســال بــازی 
موفقیت آمیــز در فــولاد خوزســتان، 
ــا شــاید یــک  ــر کــوچ کــرده ت ــه کوی ب
زوج تهاجمــی موفــق بیــن وی و 
منشــای 34 ســاله شــکل گیــرد.

 
فصلی ویژه برای فوتبال 

کرمان
احتمــال کــوچ رضــا اســدی، هافبک 
نــاکام فصــل پیــش پرســپولیس 
بــه تیــم ربیعــی نیــز وجــود دارد 
و حتــی اگــر ایــن انتقــال شــکل 
نیروهــای موجــود در  نگیــرد، 
رفســنجان بــه حــدی می رســند کــه 
نــگاه مــردم منطقــه بــه حاصــل کار 
نمایندگان شــان در لیــگ بیســت و 

دوم کامــلاً امیدوارانــه باشــد. 
ــال کرمــان  رشــد و اشــتیاق در فوتب
بــه انــدازه ای رســیده کــه فصــل 
پیــش تیــم مــس کرمــان هــم پــس 
از پنــج ســال دوری از لیــگ برتــر بــه 

لطــف کســب رتبــه دوم در لیــگ 
دســته اول مجــوز بازگشــت بــه 
لیــگ برتــر را گرفــت و بــه این ترتیب 
کرمانی هــا امســال دو نماینــده 
در بالاتریــن دســته لیــگ فوتبــال 

کشــور خواهنــد داشــت.
 

آنها خروجی هم داشته اند 
اما...

رفســنجانی ها البتــه یــک فهرســت 
خروجــی هــم داشــته اند و عقیــل 
کعبــی، یونــس اکبرپــور و دو بازیکن 
اهــل کشــور عمــان از تیــم ربیعــی 
جــدا شــده اند. مجیــد علیــاری هــم 
پــس از جدایــی از تیــم بــه فــولاد 
خوزســتان پیوســته است و احتمال 
قطــع همــکاری مســی ها بــا فــراز 

امامعلــی هــم وجــود دارد. 
امــا وقتــی همــه رفته هــا و آمده هــا 
را کنــار هــم می گذاریــم و اوضــاع را 
جمع بنــدی می کنیــم، می بینیــم 
زو بــه ســود مســی ها  کفــه تــرا
ســنگینی می کنــد و فرایندهایــی 
کــه گفتیــم نــه موجــب تضعیــف 

مســی ها بلکــه باعــث تقویت شــان 
اســت.

 
نیاز به استمرار بیشتر

بــا ایــن حــال ربیعــی بــرای کســب 
بیلانــی بهتــر در لیــگ بیســت و 
دوم بایــد روی برخــی نــکات ظریــف 
و مهــم نیــز مطالعــه و اقــدام کنــد. 
مــس فصــل پیــش بعــد از شــروعی 
خــوب و درخشــش مســتمر در 
ز شــروع  ز فصــل، ا مقاطعــی ا
نیــم فصــل دوم پرفــراز و نشــیب 
شــد و اســتمرار لازم را در کارش 
نداشــت و یــک روز خــوب بــود و 
 در مســابقه بعــدی پــر اشــتباه و 

ناامیدکننده. 
اگر ربیعی راه بخشــیدن اســتمراری 
هــر چــه بیشــتر را بــه مکانیســم 
کاری تیمــش بیابــد و آن را هــر چــه 
ســریع تر و بهتــر طراحــی و اجرایــی 
کنــد، شــکی باقــی نخواهــد مانــد کــه 
یــک فصــل خــوب دیگــر پیــش روی 
حداقــل یکــی از دو نماینــده کرمــان 

در لیــگ بعــدی اســت.

وصال روحانی
روزنامه نگار

 zمسجدسلیمان

 zمصاحبه

رحمان احمدی با انتقاد از شرایط فعلی 
فوتبال ایران این طور حرف می زند: 
»فیفادی ها را از دست دادیم، آیا مربی 
مقصر است یا فدراسیون فوتبال؟ 
قصد طرفداری از شخص خاصی را 
ندارم، اما اگر امثال من حرف نزنند 
کارها پیش نمی رود. در زمان کارلوس 
کی روش که بازیکن تیم ملی بودم، تمام 
عوامل فدراسیون، کادرفنی، بازیکنان و 
خبرنگاران هدف شان صعود تیم ملی 
به جام جهانی بود. پس از صعود، دیگر 
برنامه ریزی برای سه بازی در جام جهانی 
نداشتیم، چون هدفی جز صعود به جام 

جهانی برنامه ریزی نشده بود. به این 
فکر نکردیم که اردوی خوبی داشته 
باشیم تا از گروه مان صعود کنیم. تمام 
زورمان را می زنیم که فقط به جام جهانی 
صعود کنیم و هیچ کس کاری به آینده 
ندارد. وقتی هدف  نداشته باشیم، 
همین می شود که امروز می بینیم. فقط 

لحظه ای و احساسی حرف می زنیم.«
دروازه بان پیشین تیم ملی در رابطه با 
چند دستگی که بین بازیکنان ملی پوش 
دیده می شود، می گوید: »طبیعی است 
یکسری از بازیکنان از مربی حمایت کنند 
و برخی ها این کار را نکنند. شاید من 

هم بودم از سرمربی تیم ملی حمایت 
می کردم اما نباید اجازه دهیم اظهارنظرها 
شخصی باشد. همان طور که تأکید 
کردم برنامه ریزی درستی نمی کنیم. در 
شرایطی که قطری ها برای فرار از گرما 
اردوی شان را در اسپانیا برگزار کردند ما به 
این کشور رفتیم. اینها نشان دهنده عدم 

برنامه ریزی مناسب است.«
او اشاره ای به حضور مورایس در سپاهان 
دارد: »شناختی از مورایس، مربی پرتغالی 
ندارم و نمی توانم اظهارنظری کنم. هر 
مربی براساس نوع تمریناتش و بازی ها 
ارزیابی می شود، هر چند باز هم نمی توان 

به طور دقیق بررسی کرد چون باید در یک 
تیم حضور داشته باشید و بدانید شرایط 

چطور است.«
دروازه بان پیشین تیم ملی در خصوص 
رقم قراردادهایی که این روزها بازیکنان 
 : ست ا معتقد   ، ند می بند ل  تبا فو
»قیمت هایی می شنویم که مغز آدم 
سوت می کشد. برای هر قراردادی در 
فوتبال باید مدیریت شود. صددرصد 
قبول دارم ریخت و پاش ها در فوتبال زیاد 
شده، اما اگر فوتبالیست پولی می گیرد، 
نوش جانش. اینجا باید بحث مدیریت 

را پیش ببریم.«

قطری ها به اسپانیا می روند ما به قطر!

احمدی: مشکل فوتبال 
مدیریت آن است

مهاجری: چرا نفت 
MIS مثل مس و 
گل گهر نشود؟
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در آیینه لیگ
11فوتبال ایران

علــی خلیلــی مدافــع تیــم مــس کرمــان در تمرینات ایــن تیــم از ناحیه زانــو دچار 
 MRI مصدومیت شــد. هنوز میزان دقیق مصدومیت او روشــن نیســت و بعد از
تکلیف این بازیکن روشن می شود. با این حال بررسی های اولیه احتمال دوری او 
از میادین را تا نیم فصل پررنگ کرده است. خلیلی از بازیکنان بومی مس کرمان 
اســت که فصل گذشــته در لیگ یک هم همراه این تیم حضور داشــت و در روز 

دهــم تیرماه ســال  جــاری قراردادش را با این تیــم تمدید کرده بود.

مهــدی تیکــدری بازیکــن گل گهــر از اینکه برایش حاشــیه ایجاد می کنند 
بســیار دلخور اســت. او می گوید: »یک روز می گویند مصدوم است، یک 
روز می گوینــد بــا فــان تیــم مذاکره کــرده و... من با گل گهر قــرارداد دارم 
و بــه ایــن قــرارداد پایبنــدم. مــن فقــط یک جراحــی زیبایی کوچــک انجام 
داده ام و می توانــم بــرای گل گهــر بــه میــدان بــروم همان طــور کــه مقابل 

مــس رفســنجان هم بــازی کردم.«

مهدی تیکدری:علی خلیلی

MRI با گل گهر قرارداد دارمدر انتظار

ســامان فــاح، مدافــع ملی پوش امید تیم پیــکان در فصل نقل و انتقالات 
تابســتانی مورد توجه فولاد خوزســتان، پرســپولیس، استقال، سپاهان و 
همین طــور پاختاکــور ازبکســتان قرار گرفت که با مخالفت باشــگاه پیکان 
روبــرو شــد. آبی پوشــان پایتخــت قصــد داشــتند فــاح را جایگزیــن غامی 
کننــد کــه بــا تمدیــد قــرارداد عــارف غامــی، اســتقال از جمــع مشــتریان 

جــذب مدافع 21 ســاله کنــار رفت.

سامان فلاح

تمدید قرارداد مدافع پیکان

نفت  بی  جری سرمر مها رضا 
مسجدسلیمان درباره فعالیت 
تیمش در بازار نقل و انتقالات 
می گوید: »ما با توجه به بضاعت 
و شرایط تیم به لحاظ سخت افزار 
از تیم های ضعیف لیگ هستیم 
که  محبتی  به  جه  تو با  لی  و
بچه ها داشتند و مجموعه تیم، 
توانستیم با اکثر بچه ها تمدید 
کنیم و بازیکنانی که پیشنهادات 
به مراتب بهتری داشتند به اینجا 
آمدند. تمدیدی ها و چهره های 
جدید به خاطر احترامی که برای 
ما قائل بودند اینجا آمدند تا آینده 
خوبی را رقم بزنیم. در یکی دو 
پست به بازیکن نیاز داریم که 
سعی می کنیم آن را با بچه های 
جوان پر کنیم. بچه ها به من 
محبت دارند و این وظیفه من را 
سنگین تر می کند. امیدوارم به 
لحاظ نتیجه و تعهدات مالی خوب 
عمل کنیم که شرمنده بچه ها و 
مردم نشویم.« او انتظار توجه 
بیشتری از سوی مسئولان استان 
را دارد: »مردم مسجدسلیمان 
خیلی این تیم را دوست دارند. به 
دلیل شرایط جغرافیایی، این تیم 
شرایط لازم را برای برپایی اردو در 
مسجدسلیمان ندارد و این برای 
شهری مثل مسجد سلیمان که 
شهر اولین ها نام دارد، حیف 
است. ضمن احترام به مسئولان 
و مردم، مسجدسلیمان در این 
سال ها در این زمینه ها عقب 
افتاده و بیش از 80 سال است که 
از عمر ورزشگاه مسجدسلیمان 
سری  یک  فقط  و  رد  می گذ
جاهایش ترمیم شده است. 
امیدوارم مسئولان جدید که 
خیلی هم به فوتبال علاقه مند 
هستند این مشکلات عدیده که 
باعث می شود مسجد سلیمان 
در بحث فوتبال نتواند خود را در 
رده اولین ها قرار دهد، در نظر 
بگیرند. مردم این شهر دلخوشی 
دیگری به جز فوتبال ندارند و اگر 
ما هم این موضوع را از آنها دریغ 

کنیم ظلم است.«
مهاجری مدعی است که چرا 
شرایط تیم نفت مسجدسلیمان 
نباید مثل برخی تیم های صنعتی 
باشد: »گل گهر و مس رفسنجان 
تا سه سال پیش سخت افزار 
ز  ا یغ  ر د  . شتند ا ند سب  منا
داشتن یک هتل ولی الان ۱80 
درجه پیشرفت کرده اند چرا ما 
این پیشرفت را نکنیم؟ وقتی 
خوزستان مهد فوتبال است باید 
به همان سمت سوق داده شود. 
اگر در خوزستان گرمای بدی 
داریم در عوض هفت ماه هوایش 
خوب است و مسجدسلیمان در 
فصل سرد بهترین هوا را دارد و 
آن موقع ما می توانیم استفاده 
خوبی داشته باشیم. در فصل 
آماده سازی ما به گرما و کمبود 
زیرساخت خوردیم. من بچه 
تهران نیستم، برای همین تهران، 
ز و مسجدسلیمان فرقی  اهوا
نمی کند پس چه بهتر در جایی 
تمرین کنم که متعلق به تیم شهر 
ما است ولی در آنجا امکانات 

نیست.«

چهارم شدن مس 
رفسنجان می تواند 

از پایه ها و دلایل 
انتخاب این تیم 

توسط فدراسیون و 
معرفی اش به عنوان 
یکی از چهار نماینده 

 »AFC« ایران به
باشد؛ بخصوص اگر 
سهمیه سنتی شده 
سال های اخیر ما که 
»2+2« است، یک بار 
دیگر برای ما اجرایی 

شود


